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Protokół Nr 44/2021 

z posiedzenia Komisji ds. Samorządu, 

Ochrony Środowiska i Bezpieczeństwa Publicznego 

z dnia 17 marca 2021 r. 

Obecni na posiedzeniu: 

1. Gawrysiak Renata – Przewodnicząca Komisji 

2. Herrmann Cecylia – Zastępca przewodniczącej komisji 

3. Kaszliński Jakub – członek komisji 

Spoza Komisji w posiedzeniu udział wzięli: 

1. Posadzy Wiesława – Przewodnicząca Rady Gminy Dąbrowa Biskupia 

2. Filipiak Marcin – Wójt Gminy Dąbrowa Biskupia 

3. Gustaw Marzena – Sekretarz Gminy Dąbrowa Biskupia 

4. Kuberska Anna - Skarbnik Gminy Dąbrowa Biskupia 

5. Napierała Elżbieta - Przewodnicząca Zespołu Interdyscyplinarnego 

6. Słupczewska Ewelina - Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Dąbrowie 

Biskupie 

7. Modrzejewski Ryszard - Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury, Sportu i Rekreacji 

w Dąbrowie Biskupiej 

8. Wicher Danuta - Dyrektor Gminnej Biblioteki Publicznej w Dąbrowie Biskupiej 

9. Michalak Paulina - Kierownik Środowiskowego Domu Samopomocy w Wonorzu 

10. Borkowska Patrycja - Pełnomocnik ds. rozwiązywania problemów alkoholowych oraz 

przeciwdziałania narkomanii 

11. Górska Kinga – młodszy referent ds. gospodarki nieruchomościami 

i zagospodarowania przestrzennego 

12. Wochna Monika – starszy inspektor ds. obsługi rady gminy 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie i stwierdzenie quorum. 

2. Omówienie materiałów na XXII sesję Rady Gminy Dąbrowa Biskupia. 

3. Zakończenie. 
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Ad.1. Stwierdzenie quorum i otwarcie posiedzenia komisji. 

Po stwierdzeniu quorum Przewodnicząca Komisji, radna Renata Gawrysiak o godzinie 09:00 

otworzyła posiedzenie Komisji, a następnie powitała członków komisji, Wójta Gminy, 

Przewodniczącą Rady Gminy oraz pracowników urzędu gminy. 

Lista obecności w załączeniu do protokołu. 

Ad. 2. Omówienie materiałów na XXII sesję Rady Gminy Dąbrowa Biskupia. 

Pani Elżbieta Napierała - przedstawiła sprawozdanie z realizacji Gminnego programu 

przeciwdziałania przemocy w rodzinie oraz ochrony ofiar przemocy w rodzinie w Gminie 

Dąbrowa Biskupia na lata 2020-2024. 

Dyskusja: 

Radny Jakub Kaszliński – Może warto pomyśleć o skrzynce e-mail, na którą można by wysyłać 

zgłoszenia itp.? 

Wójt Gminy – Warto o tym pomyśleć, tym bardziej, że w dzisiejszych czasach wszyscy 

korzystają z komputerów.  

Pani Ewelina Słupczewska - To jest dobry pomysł. Mamy aplikację „parasol”, gdzie również 

można zgłaszać pewne problemy anonimowo. Współpracujemy ze szkołami, z ośrodkami 

uzależnień, rozdajemy ulotki itp. ponieważ chcemy dotrzeć do jak największej ilości osób.  

Radny Tomasz Wronecki – Czy dzieci i młodzież mają informację w jaki sposób i z kim mogą 

się kontaktować w razie problemu?  

Pani Ewelina Słupczewska – W każdej szkole jest pedagog szkolny. Uczniowie mają 

organizowane pogadanki.  

Pani Elżbieta Napierała – Uczniowie mają lekcje wychowawcze, na których są uświadamiane 

o przemocy i gdzie mogą uzyskać pomoc.  

Radna Aneta Ebekozien – Ile odbyło się spotkań w szkole skoro jest zdalne nauczanie? 

Pani Elżbieta Napierała – Spektakle odbywały się w szkołach. Dotyczyły również klas 1-3. 

Takie informacje otrzymaliśmy od dyrektorów szkół.  

Radna Aneta Ebekozien – Muszą powiedzieć, że w Parchaniu na zebraniu rodziców nie było 

żadnych specjalistów, czy pogadanek z pedagogiem. W obecnym czasie nie ma stacjonarnych 

zebrań rodziców.  

Pani Elżbieta Napierała – To wszystko było robione on-line.  

Radna Aneta Ebekozien – Często jestem obecna na zajęciach swoich dzieci i nie kojarzę 

pogadanek na temat przemocy.  

Wójt Gminy – To sprawozdanie jest robione na podstawie informacji ze szkół, więc może 

warto porozmawiać na ten temat z dyrektorami szkół. 
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Pani Ewelina Słupczewska – Musimy mieć czas, żeby dotrzeć do wszystkich. Bardzo 

popularne w Polsce stało się samookaleczanie. W chwili obecnej nie mamy sygnałów o takich 

zdarzeniach na terenie naszej gminy. Należy na to zwrócić szczególna uwagę, ponieważ 

często rodzice wypierają od siebie ten problem.  

Radny Jakub Kaszliński – Gdzie trafia informacja po zgłoszeniu w aplikacji „parasol”? 

Pani Ewelina Słupczewska – Informację otrzymuje najbliższy posterunek policji.  

Radny Tomasz Wronecki – Czy ta aplikacja jest dla wszystkich, czy tylko dla dzieci? 

Pani Ewelina Słupczewska - Dla wszystkich.  

Radna Wiesława Posadzy – Warto takie ulotki rozdysponować do sołtysów z prośbą 

o wywieszenie na tablicy ogłoszeń. 

Radna Renata Gawrysiak – Czy można gdzieś zadzwonić np. o godzinie 23:00, jak coś się 

dzieje źle w domu, żeby uzyskać pomoc doraźną? 

Pani Ewelina Słupczewska – Całą dobę jest czynna tylko policja i tam należy wówczas 

dzwonić. 

Nie było więcej pytań do przedstawionego sprawozdania.  

Pani Ewelina Słupczewska – przedstawiła sprawozdanie z realizacji ustawy o wspieraniu 

rodziny i systemie pieczy zastępczej za 2020 rok. 

Dyskusja: 

Radna Wiesława Posadzy – Dlaczego zakończyła się współpraca asystenta rodziny z jedną 

rodziną? 

Pani Ewelina Słupczewska – W tej rodzinie zabrano dziecko do rodziny zastępczej, a rodzice 

nie wykazują chęci współpracy. Nic nie robią w kierunku odzyskania dziecka.  

Radny Jakub Kaszliński – W jakim wieku jest to dziecko? 

Pani Ewelina Słupczewska – W wieku szkolnym.  

Radna Renata Frontczak – Ile osób mamy w Domach Opieki Społecznej? 

Pani Ewelina Słupczewska – Ogólnie mamy 8 osób w różnych DPS-ach. Koszty utrzymania 

tych osób wzrosły i średnio wynosi ok 4 200 zł, dlatego musimy pomyśleć o zatrudnieniu 

opiekunki dla osób starszych.  

Nie było więcej pytań do przedstawionego sprawozdania.  

Pan Ryszard Modrzejewski – przedstawił informację z działalności Gminnego Ośrodka 

Kultury, Sportu i Rekreacji w Dąbrowie Biskupiej za 2020 rok. 

Dyskusja: 

Nie było pytań do przedstawionej informacji.  
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Pani Danuta Wicher – przedstawiła informację z działalności Gminnej Biblioteki Publicznej 

w Dąbrowie Biskupiej za 2020 rok. 

Dyskusja: 

Radny Jakub Kaszliński – Czy lista zarejestrowanych czytelników jest ciągła? 

Pani Danuta Wicher – Każdego roku jest nowy rejestr.  

Nie było więcej pytań do przedstawionej informacji.  

Pani Paulina Michalak – przedstawiła informację z działalności Środowiskowego Domu 

Samopomocy w Wonorzu za 2020 rok. 

Dyskusja: 

Radny Tomasz Wronecki – Zarówno ja, jak i moi znajomi jesteśmy pod wrażeniem 

działalności tego ośrodka.  

Radny Jakub Kaszliński – Czy tzw. osoba oczekująca będzie mogła uczestniczyć w zajęciach 

dopiero jeśli ktoś inny zrezygnuje? 

Pani Paulina Michalak – Tak. Mamy 25 uczestników statutowych i dlatego ta osoba czeka.  

Radny Igor Szulc – Z czego wynika fakt, że może być tylko 25 osób? 

Pani Paulina Michalak – To wynika ze statutu. Obliczane to było ze względu na metraż 

budynku.  

Nie było więcej pytań do przedstawionej informacji.  

Pani Patrycja Borkowska – przedstawiła sprawozdanie z realizacji Gminnego programu 

profilaktyki alkoholowej oraz narkomanii za 2020 rok. 

Dyskusja: 

Nie było chętnych do zabrania głosu.  

Pani Patrycja Borkowska – przedstawiła projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

Gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych oraz 

narkomanii na rok 2021. 

Dyskusja: 

Nie było pytań do przedstawionego projektu uchwały.  

Pani Kinga Górska – przedstawiła projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Programu opieki 

nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy 

Dąbrowa Biskupia na 2021 rok”. 

Dyskusja: 

Radny Igor Szulc – Dlaczego mamy swoje psy w schronisku aż w Łodzi? 
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Wójt Gminy – Wysłaliśmy zapytanie ofertowe do czterech punktów i to było najtańsze.  

Nie było więcej pytań do przedstawionego projektu uchwały.  

Radna Renata Frontczak – przedstawiła projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji 

wielokrotnej dotyczącej poparcia Rządu Tymczasowej Rady Stanu Narodu Polskiego 

Społecznego Komitetu Konstytucyjnego oraz wyrażenia opinii w sprawie przeprowadzenia 

bezpośredniego referendum ludowego. 

Dyskusja: 

Nie było pytań do przedstawionego projektu uchwały.  

Pani Monika Wochna – przedstawiła projekt uchwały zmieniającej Statut Gminy Dąbrowa 

Biskupia. 

Dyskusja: 

Nie było pytań do przedstawionego projektu uchwały.  

Przewodnicząca Rady Gminy – przedstawiła projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości 

diet radnych. 

Dyskusja: 

Radny Tomasz Wronecki – Czy za każdą nieobecność będzie odliczane te 25%, nawet jeśli 

ktoś będzie na chorobowym? 

Radna Wiesława Posadzy – Tak, ponieważ teraz też, jeśli Pan nie przyszedł na komisję, to nie 

miał zapłacone. Tu się nic nie zmienia.  

Radny Igor Szulc – Teraz jeśli będą 3 posiedzenia w miesiącu i nie przyjdę na żadne z nich to 

i tak dostanę 25%. 

Radna Wiesława Posadzy – To jest dieta za pełnienie funkcji radnego.  

Radny Marek Świerkowski – Komisja rewizyjna zaproponowała na ostatniej komisji stawki 

750 dla przewodniczącego komisji i 700 dla radnego. Uważam, że to dobra propozycja, 

ponieważ teraz wszystkim będzie pensja wzrastać, bo najniższa krajowa rośnie, a diety nie 

wzrosną.  

Przewodnicząca Rady Gminy – Tworząc projekt uchwały brałam pod uwagę propozycje 

wszystkich komisji i taka wyszła mi średnia.  

Radny Jakub Kaszliński – Uważam, że propozycja nowych diet Przewodniczącej jest bardzo 

dobra, ponieważ obecne diety są zbyt wysokie. Jeśli ktoś w przyszłości stwierdzi, że te diety 

są za niskie, to zawsze można złożyć wniosek o podniesienie tych diet.  

Radna Wiesława Posadzy – Zwrócono mi ostatnio uwagę, dlaczego w przeszłości tego nie 

zmieniono. Odpowiadam, że kwota najniższego wynagrodzenia nigdy nie wzrastała w takim 

tempie, jak w ostatnich latach. Moja propozycja utrzymuje stawki z ubiegłego roku.  
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Radna Renata Gawrysiak – Uważam, że powinna być większa różnica między 

przewodniczącym komisji, a radnym, niż się proponuje 20 zł. 

Radna Wiesława Posadzy – Po to jest komisja, żebyście współpracowali ze sobą, a nie ktoś 

robi więcej, a ktoś mniej.  

Radna Renata Frontczak – W innych gminach stawki są niższe niż u nas, dlatego uważam, że 

propozycja uchwały jest bardzo dobra.  

Radny Tomasz Wronecki – Również popieram propozycję Przewodniczącej Rady Gminy.  

Nie było więcej pytań do przedstawionego projektu uchwały.  

Wójt Gminy – przedstawił projekt uchwały w sprawie niewyrażenia zgody na 

wyodrębnienie w budżecie Gminy Dąbrowa Biskupia środków stanowiących fundusz 

sołecki. 

Nie było pytań do przedstawionego projektu uchwały.  

Pani Anna Kuberska – przedstawiła Informację o wykorzystaniu i rozliczeniu dotacji przez 

podmioty nie zaliczane do sektora finansów publicznych i niedziałających w celu osiągnięcia 

zysku za 2020 roku. 

Nie było pytań do przedstawionej informacji.  

Pani Anna Kuberska – przedstawiła projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

uchwalenia budżetu Gminy Dąbrowa Biskupia na 2021 rok.  

Nie było pytań do przedstawionego projektu uchwały.  

Pani Anna Kuberska – przedstawiła projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dąbrowa Biskupia na lata 2021 – 

2033. 

Dyskusja: 

Nie było pytań do przedstawionego projektu uchwały.  

Ad.3. Zakończenie. 

Po wyczerpaniu wszystkich punktów porządku Przewodnicząca Komisji, radna Renata 

Gawrysiak podziękowała wszystkim za przybycie i zamknęła posiedzenie. 

Dąbrowa Biskupia, dnia 17 marca 2021 r. , godz. 13:30 

Protokółowała:    Prowadzący posiedzenie 

Monika Wochna    Renata Gawrysiak 


